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MITÄ HYVÄÄ 
”Vertaistuki” 

• Kerrankin täysin  saman alan ihmisiä koolla ja keskustelu kaikkia koskevista (itsellekin 
läheisistä) asioista 

• Uusien ympäristövirkamiesten mukana olo 
• Monipuolinen ja runsas anti 
• Ympäristöporukka oli lämminhenkistä, oli kiva huomata, että tällä alalla on suuri joukko 

vanhoja konkareita, joilta varmasti saa tietoa ja apua 
• Mahdollisuus jälleen kerran tavata virkaveljiä ja siskoja 

Ohjelman sisältö 
• Hyvä ohjelma ja kiinnostavia alustuksia ja luentoja, jälleen kerran  
• Ajankohtaiset asiat YM ja Kuntaliitto, hyvät  esitykset ja esiintyjät 
• Hilkka Heinosen esittämät  kyseenalaistavat ajatukset 
• Hyvä konkreettinen opetusmateriaali 
• Pajukallion esitys 
• Mika Seppälän esitys oli tosi hyvä 
• Vesilainsäädännön  esittely ja ojitusasiat 
• Mukavaa oli myös kuulla KYHL:n vaiheista 
• KYHL 20-vuotisen taipaleen huomioiminen 
• Camillan taustoitusosuus + kokemuksien jakaminen 
• Laki KYHL esitelmät ansiokkaita 
• Katsaus historiaan ja keskustelut olivat hyviä 
• Ohjelman sopiva väljyys 
• Keskusteluille oli mukavasti aikaa, vaikka jossakin tapauksessa se olisikin voinut olla  

pitempi 
Iltajuhla 

• Mainio, onnistunut, kiva juhla 
• Erinomainen 20-vuotis-juhlatilaisuus 
• Hyvä miljöö + ruoka 
• Upeasti järjestetty 
• 20v oli hyvin hoidettu 
• M. Ahteen sihteeriesitys OK! 

Muuta 
• Huonejärjestelyt ,ruokailu, opintotila hyvä, luennot alkoivat sopivasti ei liian aikaisin 
• Kiva juhlia kunnolla, ihmiset, ohjelma ja tietysti ruoka ja hyvä Camilla! 
• Aiheet olivat kaikki ajankohtaisia 
• Järjestelyt toimivat hyvin 
• Torstai-aamu leppoisan rauhallinen 
• Iltaohjelmaa olisi voinut olla saunaosastolla 23.30 jälkeen.. 

 
MIKÄ OLI HUONOA 

• Ilma! 
• Yritysten mainosesitykset 
• Ilmapiiri YM – kunnat 
• Huoneiden äänieristys 
• Tarjottimet puuttuivat ruokailusta 
• Välillä ei kuulunut esitelmöitsijöiden esityksiä, mikki ei aina toiminut, 
• Ahteen ja alustajien peruminen, oliko varmistettu?! 
• Työskentelyosuus puuttui, esim. Seutuyhteistyöteema olisi ollut antoisa 
• Lyhyet keskustelulle varatut ajat 
• Hieman liian kiireinen aikataulu 1 päivänä 
• Ojituksen yhteydessä olisi voinut käsitellä oikeita caseja ja niihin liittyvää problematiikkaa 
• Luentosalin äänentoisto-ongelmat 



• Vesilain muutoksen kosmeettisuus 
• KYHLI -tädin mainostus 
• Muutamat poissaolot kuten Ahde 
• Bileiden bändi… 
• YM rooli ja mukanaolo ei niin aktiivista kuin aikaisemmin, miten voisi aktivoida? 

 
IDEOITA ENSI VUODEN 2007 AIHEIKSI 

• Ajankohtaiset YM ja kuntaliitto 
• Ajankohtaista pima –asetuksesta 
• Voisiko aktivoida YM paremmin mukaan? 
• Vesiasiat 

o Vesilain ja ojitusasioita, mielellään käytännön läheisesti ja dioin 
o Vesiensuojelu- ja kunnostushankkeiden tuloksia esim. Vesijärvi-hanke 
o Jätevedet haja-asutusalueella asetuksen toteutuminen  käytännön ongelmat ja 

ratkaisuja 
o Jotain uutta fosforinpoistosta?? 
o Lieteproblematiikka 

• Ympäristökasvatus/valistus 
o Ympäristökasvatuksesta ja valistuksesta sekaan, esim. Maakuntarallien tulos  
o Anna-Liisa Kiiskinen puhumaan 

• Yhteistyökuviot 
o Ajankohtaiskatsaus seutuyksiköiden toteutumisesta 
o Seutuyhteistyöhankkeiden  esittely + pullonkauloja + hyöty/haitta ongelmien esittely 

ryhmissä 
o Hämeen kumppanuushankkeen tulokset! 
o Kunnan ja valtion yhteistyö ja työnjako 
o Kuntien ja valtion yhteistyö luonnonsuojeluasioissa erit. tietojärjestelmät 
o Kuntien kestävän kehityksen hankkeita + paikallistason kansainvälinen yhteistyö? 

jatkoa valvontatyönkehittämisestä, kunnat, ayk:t 
• Muita erillisaiheita 

o Merenkurkun maailmaperintökohteen esittely 
o Moottorikelkkareittien tilanne valtakunnallisesti 
o Haja-asutusalueen jätehuolto ongelmineen 
o EU:n uudet rahoitusohjelmat ja vinkkejä hakemusten tekoon 
o Maatalouden ympäristönsuojelu 
o Ympäristölupa-asiat 
o Ampumaratojen lyijy- ja meluongelmat 
o Paikkatietoasiat 
o Neuvottelutaito 
o Kuinka kohdata ja käsitellä hankala asiakas? 
o Finnlexin käyttö 
o Me eläköityvät 10:ssä vuodessa, aika monta! Miten varmistetaan vapautuvien 

vakanssien täyttö? 
 
KIINNOSTAAKO YSV:N HALLITUS 

• Yksi hlö 
• Etäisyys Jyväskylä – Helsinki esteenä 
• Uusissa ja nuorissa on voimaa ja intoa, seuraan ja tarvittaessa tuen 

 
MUITA TERVEISIÄ 

• Ensikertalaisena Lammin päivät oli SUURI POSTIIVINEN YLLÄTYS 
• Täytyy ihmetellä miksi ei ole oltu ennen päivillä ja miksi ei tiedetty, että tällaisia on 

olemassa, joihin kaikkien olisi hyvä osallistua 
• Esitys ysv:lle: eläkkeelle jääviä jäseniä (seuraava Niilo Frilander) voisi yhdistyksen toimesta 

muistaa diplomilla tai kunniamerkillä sekä jutulla jäsenkirjeeseen ja kuntalehdessä 



• Ympäristönsuojeluviranhaltijoille tulisi vahvistaa kelpoisuus. Mielestäni vaatimuksena tulee 
olla ylempi koreakoulututkinto 

• Vähän maakunnallista väriä koulutuksiin! (maakuntien tsekkaus saaristosta itä-suomeen ja 
pohjoiseen) 

• Oma ympäristödirektiivilaulu! 
• Paljon kiitoksia… vireälle ja aikaansaavalle porukalle! 
• Tsemppiä nuorekkaalle hallitukselle! Teette mahtavaa työtä, kiitos siitä! 
• Tsemppiä, voimia työhönne! Oli taas vaiheeksi mukava käydä Lammilla 
• Hyvin organisoidut päivät! 

 


